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Br.0012.6.2023 

 

Protokół Nr 29/2023 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej  

Rady Powiatu Mławskiego  

odbytego w dniu 21 czerwca 2023 roku 

pod przewodnictwem 

Pana Zbigniewa Markiewicza – Wiceprzewodniczącego Komisji  

 

 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji 

Otworzył dwudzieste ósme posiedzenie Komisji, powitał Członków Komisji. 

 

Punkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji 

Poinformował, że w posiedzeniu uczestniczy 3 Członków Komisji, wobec czego obrady są 

prawomocne. 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół Nr 28/2023. 

 

Punkt 4 

Uchwalenie porządku obrad. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji 

Zaproponował następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Uchwalenie porządku obrad. 

5. Zapoznanie się z funkcjonowaniem, zakupami oraz planowanymi inwestycjami  

w  SPZOZ w Mławie. 

6. Zapytania i wolne wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek obrad zaproponowany przez Przewodniczącego 

Komisji. 
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Punkt 5 

Zapoznanie się z funkcjonowaniem, zakupami oraz planowanymi inwestycjami  

w  SPZOZ w Mławie. 

 

Pan Waldemar Rybak- Dyrektor SPZOZ w Mławie 

Poinformował, że został rozstrzygnięty przetarg na termomodernizację SPZOZ w Mławie. 

Zarząd Powiatu przyznał dodatkowe środki dla szpitala na to zadanie. Na poprzednim spotkaniu 

była mowa, że szpital ma poszukać banku, który udzieli kredytu z poręczeniem Starostwa. 

Wzięcie kredytu wiąże się z odczuwalnymi skutkami dla pacjentów, ponieważ trzeba byłoby 

oszczędzać. Pacjenci nie będą widzieli efektów ale będą to efekty ekonomiczne- inne grzejniki, 

oprawy oświetleniowe, lepsze wykorzystanie ciepła, mniejsze użycie energii elektrycznej.  

Szpitalny Oddział Ratunkowy w Mławie był warunkowo dopuszczony do przyjmowania 

pacjentów i ten warunek trwa już ponad 10 lat.   

W szpitalu udało się wiele zrobić, jest potężna diagnostyka obrazowa. W zeszłym roku otwarta 

została nowa pracownia rezonansu magnetycznego, tomografii komputerowej, zakupiono 

nowy rentgen, sprzęt do USG. W tym roku szpital otrzyma nowy ambulans. 1 lipca br. będzie 

funkcjonowała pracownia fizjoterapii w Strzegowie.   

W tym roku trzeba się starać, żeby szpital na koniec roku zamknął się dodatnim wynikiem 

finansowym. Na początku lipca powinna być już informacja na temat wzrostu finansowania w 

związku z ustawą podwyżkową. Wtedy dopiero będzie wiadomo o jakich kwotach można 

mówić i będzie można przystąpić do sporządzenia planu naprawczego. Wstępna kalkulacja 

przeprowadzona co do tegorocznych podwyżek wykazała, że brakuje 460 000 zł. miesięcznie. 

W zeszłym roku przekazywano szpitalowi 922 000 zł. miesięcznie a teraz NFZ przekazał 

450 000 zł.  Mławski szpital był jednym z czterech, który dostał ,,ujemną” podwyżkę. Były też 

szpitale, które dostały pieniądze chociaż im się nie należały.    

  

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji 

Zapytał czy są sygnały z Ministerstwa o zmianie kwot za poszczególne procedury?  

 

Pan Waldemar Rybak- Dyrektor SPZOZ w Mławie 

Odpowiedział, że taka informacja będzie podana na początku lipca. Mają zmienić się wyceny 

w internie, chirurgii, pediatrii. W tych zakresach mławski szpital posiada nadwykonania.    

 

Pan Marek Linkowski- Członek Komisji 

Stwierdził, że jest możliwość uzyskania finansowania za nadwykonania. Kiedyś była 

możliwość przesuwania w ramach budżetu.   

 

Pan Waldemar Rybak- Dyrektor SPZOZ w Mławie 

Odpowiedział, że tak było do 2017 r., natomiast kiedy wprowadzono sieć szpitali, ryczałt, to 

finansowanie bardzo się skomplikowało. Szpital otrzymuje środki finansowe w kilku pakietach. 

Najważniejszy jest ryczałt szpitalny a pozostała część to jest finansowanie tego, co jest w 

poszczególnych zakresach m.in. część Poradni, ambulatoryjna opieka, podstawowa opieka, 

rehabilitacja.   

    

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji 

Zapytał na jaką kwotę rozstrzygnięto przetarg na termomodernizację szpitala? 

 

Agnieszka Malinowska- Pełnomocnik dyrektora ds. inwestycji  

Poinformowała, że jest to kwota 6 580 500,00 zł. Jest to trochę mniejsza kwota niż pierwotnie 

planowana w projekcie a o wiele mniejsza, którą przeszacowano po aktualizacji kosztorysu.  
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Na inwestora zastępczego przetarg rozstrzygnął się na 221 400 zł.  

 

Pan Waldemar Rybak- Dyrektor SPZOZ w Mławie 

Poinformował, że duże słowa uznania należą się Zarządowi Powiatu, który przyznał dotację 

szpitalowi w wys. 400 000 zł. na modernizację Oddziału Wewnętrznego.  

 

Agnieszka Malinowska- Pełnomocnik dyrektora ds. inwestycji  

Stwierdziła, że zrobienie nowej instalacji jest najważniejszą kwestią, natomiast pomalowanie 

ścian nie jest tak kosztowne i można to robić sukcesywnie.  

 

Pan Marek Linkowski- Członek Komisji 

Zapytał jaką kwotę trzeba będzie zapłacić pielęgniarkom w związku z podwyżkami i skąd 

wziąć na to środki?  

 

Pan Waldemar Rybak- Dyrektor SPZOZ w Mławie 

Odpowiedział, że cały czas dochodzą nowe pozwy. Wg wykonanych symulacji trzeba byłoby 

dołożyć pielęgniarkom 100 000 zł. miesięcznie.    

 

Pan Marek Linkowski- Członek Komisji 

Stwierdził, że nie można winić pielęgniarek tylko osoby, które tworzą ustawy. Służba Zdrowia 

nie jest odpowiednio finansowana.  

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji 

Poinformował, że w tzw. ustawie kompetencyjnej zapisano, że do 1993 r. wszystkie samorządy 

powinny skomunalizować to, co jest na ich terenie. Do dziś tego nie zrobiono. Kiedyś 

dysproporcja między zarobkami lekarza a pielęgniarki wynosiła 1 do 5, natomiast dziś to jest  

1 do 2 lub 3.    

  

Pan Waldemar Rybak- Dyrektor SPZOZ w Mławie 

Poinformował, że 1 lipca każdego roku szpital ma obowiązek podwyższać wynagrodzenia. Jest 

tam bezwzględny wymóg dla pracowników działalności podstawowej czyli personel biały 

łącznie z salowymi. Doprowadziło to do sytuacji, że salowa i księgowa zarabiają podobnie.  

Nie ma innej grupy zawodowej niż pielęgniarki, której tak wzrosły wynagrodzenia.  

W zeszłym roku o tej samej porze była informacja, że podwyżki od lipca to żaden problem,  

bo NFZ ma na ten cel znacznie więcej środków. Okazało się, że podwyżka dla mławskiego 

szpitala była mniejsza o 500 000 zł. miesięcznie.  

  

Pan Marek Linkowski- Członek Komisji 

Stwierdził, że należy coś zrobić, żeby mławski szpital miał lepszą opinię wśród ludzi.  

 

Pan Waldemar Rybak- Dyrektor SPZOZ w Mławie 

Odpowiedział, że opinia już jest lepsza. Wcześniej ciągle pojawiały się krytyczne artykuły  

w lokalnych mediach na temat SORu. Takie artykuły nie pojawiają się już od dawna. Na pewno 

trzeba będzie poinformować prasę o zabiegach, które wcześniej nie były wykonywane,  

o nowych zakresach wcześniej nie robionych. Może trzeba byłoby zatrudnić osobę od 

marketingu ale to są dodatkowe koszty.   

 

Pan Marek Linkowski- Członek Komisji 

Zapytał czy w szpitalu można byłoby zacząć wykonywać płatne zabiegi? Minął 5- letni okres 

dofinansowania, więc można byłoby wykorzystać nowy obiekt.  
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Pan Waldemar Rybak- Dyrektor SPZOZ w Mławie 

Odpowiedział, że niezależnie od karencji dotacyjnej szpital nie może wykonywać płatnych 

zabiegów.   

 

Pani Elżbieta Bieńkowska- Sekretarz Komisji 

Stwierdziła, że często opinię o szpitalu powielają ludzie, którzy nigdy tam nie byli. Dodała, że 

jest pełna uznania dla pracowników oddziału chirurgicznego. Sale są czyste, zadbane, pościel 

także. Nijak mają się opinie ludzi to tego jak tam jest. Należy jednak zrobić coś z SORem, gdzie 

pacjencie czekają zbyt długo na przyjęcie.    

 

Pan Waldemar Rybak- Dyrektor SPZOZ w Mławie 

Odpowiedział, że z SOR zawsze będą problemy bo pacjent będzie miał inne oczekiwania.  

Jest to specyficzny oddział, pacjent nie wie czy trafi na inny oddział czy zostanie odesłany do 

domu.  

 

 

Punkt 6 

Zapytania i wolne wnioski. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji 

Zaproponował, żeby Komisja Rewizyjna we wrześniu ponownie omówiła temat 

funkcjonowania, zakupów oraz planowanych inwestycji w SPZOZ w Mławie.  

 

 

Punkt 7 

Zamknięcie posiedzenia. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Wiceprzewodniczący Komisji 

Zamknął dwudzieste dziewiąte posiedzenie Komisji Rewizyjnej, podziękował Członkom 

Komisji i zaproszonym gościom za udział w posiedzeniu. 

 

 

        Wiceprzewodniczący Komisji 

 

                                             Zbigniew Markiewicz  

 

 
Sporządziła: 

Adriana Pełkowska 

26.06.2023 r.  


